
                                       P  R  O  T  O  K  Ó   Ł  nr  XI/15 
 
z obrad sesji Rady Miejskiej w Barczewie, która odbyła się w dniu 16.06.2015r. 
 
 
Miejsce obrad:  sala  w Centrum Kultury i Promocji Gminy w Barczewie. 
 
Godzina rozpoczęcia obrad:  11.00 
 
W obradach sesji uczestniczy 15 radnych. 
 
Do punktu 1. 
 
Otwarcia obrad sesji dokonał Pan Andrzej Maciejewski – Przewodniczący  Rady 
Miejskiej w Barczewie. 
 
Do punktu 2. 
 
Pan Andrzej Maciejewski stwierdził prawomocność obrad  dzisiejszej sesji. 
 
Do punktu 3. 
 
Pan Andrzej Maciejewski: 
-wnioskuję o wprowadzenie  do porządku obrad, po punkcie 19, projektu uchwały w 
sprawie zmiany  Uchwały nr VII(43)15 Rady Miejskiej w Barczewie z 24 marca 
2015r w ustalenia  diet dla Sołtysów i Przewodniczących Rad Osiedlowych. 
 
„Za” wprowadzeniem  zmiany zaproponowanej przez pana Andrzeja 
Maciejewskiego głosowali wszyscy radni. 
 
Porządek obrad po wprowadzonej zmianie: 
 
4.Przyjęcie protokółu z obrad poprzedniej sesji Rady Miejskiej w Barczewie; 
5.Sprawozdanie Burmistrza Barczewa z działalności między  sesjami Rady; 
6.Interpelacje i zapytania radnych; 
7.Zapytania Sołtysów i Przewodniczących Rad Osiedlowych; 
8.Odpowiedzi; 
9.Informacja o działaniach prewencyjnych  mających na celu podniesienie  
bezpieczeństwa mieszkańców gminy i przyjezdnych gości, w tym dzieci i młodzieży 
w okresie  wakacji; 
10.Informacja Straży Miejskiej w Barczewie na temat stanu czystości i porządku na 
terenie gminy Barczewo oraz informacja o działaniach zmierzających do  
podniesienia  stanu czystości, estetyki gminy Barczewo; 
11.Informacja o planowanych zajęciach dla dzieci i młodzieży organizowanych 
przez Centrum Kultury i Promocji Gminy w Barczewie i placówki oświatowe, w 
okresie wakacji; 
12.Informacja o planowanych remontach obiektów szkół i przedszkoli w okresie 
wakacji; 



13.Informacja o stanie gotowości do sezonu turystycznego gospodarstw 
agroturystycznych, plaży miejskiej w Zalesiu; 
14.Projekt uchwały w sprawie przyjęcia Strategii Rozwoju Gminy Barczewo na lata 
2015 – 2025. 
15.Projekt uchwały w sprawie zmiany Gminnego Programu Profilaktyki i 
Rozwiązywania Problemów Alkoholowych  na 2015r; 
16.Projekt uchwały w sprawie zasad obciążania, wydzierżawiania oraz 
ustanawiania służebności przesyłu nieruchomości gruntowych stanowiących drogi 
wewnętrzne będące własnością Gminy Barczewo; 
17.Projekt uchwały w sprawie zmiany uchwały nr VII(51)15 Rady Miejskiej w 
Barczewie z dnia 24 marca 2015r w sprawie wysokości stawek opłat za zajęcie  
pasa drogowego; 
18.Projekt uchwały w sprawie zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy 
Barczewo na lata 2015-2024. 
19.Zmiana budżetu na 2015r. 
20.Projekt uchwały w sprawie zmiany uchwały nr VII(43)15  Rady Miejskiej w 
Barczewie z 24 marca 2015r w sprawie ustalenia diet dla Sołtysów i 
Przewodniczących rad Osiedlowych. 
21.Sprawy  różne i wolne wnioski; 
22.Zakończenie obrad  XI/2015 sesji Rady Miejskiej w Barczewie. 
 
Porządek obrad przyjęty został  jednogłośnie. 
 
Do punktu 4. 
 
Protokół  z  obrad poprzedniej sesji Rady Miejskiej przyjęty został jednogłośnie. 
 
Do punktu 5. 
 
Sprawozdanie Burmistrza Barczewa z działalności między sesjami. 
 
Lech Jan Nitkowski – Burmistrz  Barczewa: 
 
-trwa opracowywanie projektu budowy kanalizacji sanitarnej w Nikielkowie; 
-trwają prace wykończeniowe poddasza ratusza; 
-trwają prace projektowe budowy sieci wodociągowej Kronowo-Kolonia; 
-trwają prace dotyczące zadania  budowy punktów gromadzenia odpadów na 
Starym Mieście; 
-odbędzie się  montaż 5 szt wiat  w Wójtowie, Kaplitynach i Barczewie; 
-rozpoczynają się prace w ramach zadań z funduszy sołeckich; 
-odbył się XIV Festiwal im.Feliksa Nowowiejskiego; 
-w dniach od  5 do 7 czerwca  odbywały się  organizowane przez OSP Barczewo  i 
Joanitów Dzieło pomocy  zawody w ratownictwie; 
-w minioną sobotę odbyły się IV Barczewskie Łosiery; 
-gościliśmy w naszej Gminie  delegacje z Gminy Hagen a.T.W w Niemczech; 
-odbył się Festyn Parafialny w Wójtowie; 
-odbyliśmy spotkanie z Agencją Nieruchomości Rolnych w Olsztynie.  
Przeprowadziłem rozmowy  w sprawie świetlicy w Odrytach; 



-po raz pierwszy w Bogdanach odbył się Festyn Rodzinny; 
-odbyliśmy wizję lokalną w Jonkowie  w sprawie budowy dróg w nowej technologii; 
-odbyliśmy spotkanie z OSP w sprawie  zatrudnienia  kierowców w OSP; 
-odbyło się spotkanie w sprawie zamiany działek w Tumianach; 
-trwają rozmowy w sprawie sporządzenia specyfikacji na budowę drogi w 
Tumianach; 
-odbyłem spotkanie z dyrektorem Balem z PSD w sprawie stanu dróg powiatowych; 
-sprzedaliśmy działkę za Ruszajnami. Jest zainteresowanie przedsiębiorców naszą 
Gminą; 
-Przewodnicząca SIO Pani Danuta Zielonka wystąpiła do Urzędu Miejskiego 
z pismem (przy wsparciu Fundacji Batorego) w sprawie budowy  budżetu 
obywatelskiego. 
 
Do punktu 6. 
Pan Andrzej Maciejewski 
-otrzymałem 3 interpelacje od Pana Kazimierza Kozona. Proszę aby Pan Bonus je 
przedstawił. 
 
Pan Jarosław Bonus przedstawił treść interpelacji: 
 
1.Rozwiązanie problemu ścieków kanalizacyjnych, które zagrażają środowisku 
naturalnemu w miejscowościach Odryty, Jedzbark, Krupoliny, Kierzliny i Maruny. 
Jakie podjęto działania i na jakim etapie są zaawansowane prace nad projektami 
posadowienia  oczyszczalni  ścieków kanalizacyjnych w porozumieniu z ANR w 
Olsztynie. 
 
2.W jaki sposób Burmistrz Barczewa rozwiąże problem opieki nad dziećmi 
najmłodszych klas, żeby rodzice pracujący mogli zabierać te dzieci po pracy. 
Czy Burmistrz  jest w stanie rozważyć problem dowozu dzieci do szkoły w 
Bartołtach Wielkich z miejscowości Kierzbuń i Bartołty Małe. 
 
3.W związku z przedstawionym sprawozdaniem  z działalności Straży Miejskiej w 
Barczewie prośba  o przedstawienie całkowitych kosztów poniesionych z budżetu 
Gminy na utrzymanie Straży Miejskiej w Barczewie. 
 
Z  A  P  Y  T  A  N  I  A: 
 
Pan Kazimierz  Kozon: 
-11 czerwca skierowałem do Pana Burmistrza Jasińskiego zapytanie kto jest 
odpowiedzialny za nieporządek na drogach powiatowych  i  gminnych. 
 
Pan Bogusław Matłoka: 
-wracam do kwestii problemów z wodą w Barczewskim Dworze. Znów przyjechali 
do mnie mieszkańcy tej miejscowości. W dalszym ciągu mają tam ogromny 
problem z wodą. 
 
Pani Anna Wojszel: 
-kiedy rozpocznie się budowa chodnika w Wipsowie? 



 
Pan Adam Dowgiałło: 
-czy zakończona jest inwestycja rewitalizacji stawu w Skajbotach?. Jeśli jest tak 
to czy jest gwarancja? 
-czy jest przewidziany remont wiaduktu w Nikielkowie. 
Ustawione zostały tam blokady. Niestety nie powiadomiono o tym ani OSP ani PSP. 
Proszę  o takich sprawach informować służby. Już musieliśmy  z tego obszaru 
wycofywać się, ponieważ samochód  straży  nie mógł tam przejechać. W takich 
przypadkach traci się czas. 
 
Pan Andrzej Maciejewski: 
-na jakim etapie są prace związane z remontem lub z budową  nowego wiaduktu; 
 
-czy ALDESA robi coś w kierunku budowy dróg w Nikielkowie? 
 
Pan Rafał Surmański: 
-czy można umieszczać w przeciągu tygodnia na BIP-ie od posiedzenia protokoły z 
posiedzeń stałych Komisji Rady? 
 
Pan Bogdan Caruk: 
-czy i kiedy będą prowadzone bieżące naprawy  chodników na ulicy Traugutta? 
 
Do punktu 7. 
 
Pan Adam Perczyński – Sołtys Wójtowa: 
-jaki jest postęp w temacie Warmińskiej Niteczki. Może to my byśmy byli 
koordynatorem a nie Olsztyn? 
-przy ulicy Modrzewiowej w Wójtowie prowadzony był w ubiegłym roku remont 
chodnika. Inwestycję wstrzymano. Czy będzie kontynuacja? 
-proszę o zwiększenie  bezpieczeństwa przejazdów między  Wójtowem a 
Nikielkowem; 
 
Pani Beata Jakubiak – Prezes Stowarzyszenia „Wspólne Wójtowo”: 
-kiedy będzie powołane stanowisko gminnego koordynatora pozyskiwania środków 
Okoliczne  gminy pozyskuję środki naprawdę duże. Jest słuszne aby tym zajął się  
koordynator lub grupa ludzi; 
 
Pan Edward Maciejewski – Sołtys Nikielkowa: 
-co dalej z tym wiaduktem w Nikielkowie. Nie możemy czekać biernie. Pojazdy z 
materiałami budowlanymi nie mają jak przejechać. To są bardzo żywotne sprawy tej 
wsi. W czwartek mamy  spotkanie Rady Sołeckiej. 
O wiadukcie tym mówimy już wiele, wiele lat. Rogatki te, które zostały tam 
ustawione  uniemożliwiają przejazdy busów, rolnicy nie mogą dotrzeć ze sprzętem 
do swoich pól aby dokonać sianokosów. Bardzo proszę zająć się tym. 
 
Pan Nysztal – Sołtys Mokin: 
-na naszym placu zabaw w Mokinach urządzenia do zabawy są uszkodzone, 
pozapadały się krawężniki i kostka brukowa. 



 
Pani Barbara Barwińska – Sołtys  Szynowa: 
-droga powiatowa w Tęgutach jest w opłakanym stanie. Ograniczenie prędkości  
jest tam do 20 km/godzinę. Dziury są ogromne i nie zostały do tej pory połatane. 
Kiedy  to się zadzieje? 
 
Do punktu 8. 
Dla Pana Kozona odpowiada  Pan Jasiński: 
-nieporządek na drogach podzielić można na trzy grupy: 
a/śmieci, nie wykoszone pobocza itd.; 
b/funkcjonalny: zaniżone bądź zawyżone pobocza, dziury na drogach, degradacja 
drogi; 
c/bezpieczeństwo ruchu drogowego: oznakowanie, słaba widoczność itp.; 
 
Za gminne drogi odpowiada Burmistrz Barczewa natomiast za drogi powiatowe 
odpowiada Starosta Olsztyński i Powiatowa Służba Drogowa, której dyrektorem jest 
pan Bal. 
 
Pani Grażyna Gałęziewska – radna powiatu olsztyńskiego: 
-10 kwietnia jako Komisja Gospodarcza zrobiliśmy objazd dróg powiatowych. 
Byliśmy na trzech obwodach. Najgorszy stan dróg jest na naszym obwodzie, na  
terenie naszej gminy. To stwierdziła cała nasza komisja. Nowy dyrektor PSD  robi 
wszystko aby nadrobić zaległości. Trwają prace  dotyczące wyłonienia wykonawcy. 
Na naszym terenie wykonawca miał uszkodzony sprzęt. Obwód nasz jest 
największy – 7 tysięcy m2. Wykonawca i podwykonawca zakończyli już swoje 
prace. Teraz możemy liczyć na własny sprzęt. Jest u nas  już skrapiarka. Prace 
rozpoczną się od środy. Trudno jest powiedzieć ile to będzie  trwało. Mają  być 
jeszcze zakupione do tego celu dwie skrapiarki. Dajcie  państwo trochę czasu  
nowemu dyrektorowi. Na moją interwencję i innych radnych dyrektor PSD  jedzie 
na lustrację na drogi i naprawdę chce pomóc. 
 
Pan  Lech Jan Nitkowski: 
-o Barczewskim Dworze (woda) już rozmawiałem. Wiemy, że musimy  zrobić 
dokumentację na coś co nie jest naszą własnością. Dobrze, że mamy spółkę, która  
to wykona. Jeśli będzie dobrze to Agencja przekaże  środki  dla Gminy na ten cel. 
Jestem za tym  aby im  pomóc. 
 
Pan Jacek Kasprzak: 
-podpisujemy takie umowy z projektantem i ruszamy do boju. 
 
Pan  Lech Jan Nitkowski: 
-budowa chodników – we czwartek  ogłaszamy ponowny przetarg. 
-zbiornik w Skajbotach – była to I część budowy stawu. W tej chwili PORyby nie ma 
środków. Jest susza i zaczęła rosnąć wiklina. Trzeba to uprzątnąć. 
-wiadukt w Nikielkowie – myślę, że może nareszcie nie pozostawi się Gminy samej 
z tym problemem. Dziękuję Sołtysowi za deklarację  pomocy. PKP tam przecież 
przewozi pasażerów.  
Dla mnie jest to zadanie numer jeden. Przepychanka trwa od wielu lat. Wychodzi 



na to, że jak na drodze gminnej jest most to jest on gminy bez względu na to kto z 
tego korzysta. Niestety, bez pozyskania środków  zewnętrznych  gmina tego sama 
nie udźwignie. 
 
Pani Iwona Ćwiek: 
-spotkanie z udziałem ALDES-y dotyczyło przejścia  przez drogi gminne. Nie było 
mowy o porozumieniu. Ale będziemy to monitorowali. 
 
Pan Dariusz Jasiński: 
-remont chodników na ulicy Traugutta – być może będzie to możliwe ale bez 
ruszenia krawężników. 
 
Pan Lech Jan Nitkowski: 
-Warmińska Niteczka – faktycznie Olsztyn nie wykazał większego zainteresowania. 
Olsztyn ma swoje wielomilionowe inwestycje. Będzie to chyba tylko nasze 
zainteresowanie tą sprawą; 
-co do zatrudnienia koordynatora (p.Jakubiak) to proszę o nie wprowadzanie w 
błąd. Mamy zamieszczone na naszym BIP-ie  ogłoszenie o naborze na stanowisko 
pracownika do sekretariatu i pracownika do pozyskiwania środków. Dojdą 
pracownicy z Centrum Kultury i osoba, która jest przyjęta na staż – więc  myślę, 
że to będzie  profesjonalny zespół. 
 
Pan Andrzej Maciejewski: 
-na komisji Promocji był poruszany ten temat i Pan Bonus i Pan Dowgiałło chcieli 
wziąć udział w komisjach konkursowych; 
 
Pan Lech Nitkowski: 
-tak będzie. Jeśli chodzi o umieszczanie w ciągu 7 dni  protokołów z posiedzeń 
Komisji Rady Miejskiej to jak przyjmiemy pracownika do sekretariatu  to tak się 
zadzieje; 
 
Pan Rafał Surmański: 
-mnie chodzi  o to , żeby te protokóły z posiedzenia Komisji Oświaty były pisane 
szybciej. Posiedzenie Komisji trwa ok. 1,5  godziny i te 2 strony można napisać  
szybciej i umieścić w ciągu 7 dni na BIP-ie. 
 
Pan Andrzej Maciejewski: 
-wnioskuję o zmianę osoby do protokółowania, która nie potrafi współpracować z 
Komisją Oświaty; 
 
Pan Lech Nitkowski: 
-za sprawy  kadrowe  ja odpowiadam; 
 
Pan Marek Szter: 
-normalną procedurą Komisji jest to, że Komisja musi ten protokół przyjąć i dopiero 
wówczas  można go umieścić na BIP-ie. 
 
Pan Dariusz Jasiński: 



-ogródek jordanowski w Mokinach został przekazany do Zakładu Budynków 
Komunalnych w Barczewie i wiem, że pracownicy tego zakładu jeździli. Proszę  
umówić się z ZBK na spotkanie na miejscu. To będzie zrobione. 
 
Pan Lech Nitkowski: 
-droga w Tęgutach – faktycznie tam jest fatalnie; 
-już w czerwcu funkcjonował będzie w Urzędzie punkt Informacji Turystycznej 
i będziemy mieli inną wygodę obsługi interesantów  i organizacji pozarządowych. 
Deklarujemy daleko idącą współpracę. 
 
Do punktu 9. 
Informację przedstawił Komendant Komisariatu Policji Pan Marek Dumka. 
 
Informacja stanowi załącznik do protokółu. 
 
Pan Kazimierz Kozon: 
-zgłosiłem problem z Kierzlin do Przewodniczącego Rady Miejskiej. Chodzi o  
kontrolę pojazdów dowożących dzieci do szkoły w Bartołtach Wielkich. Mało nie 
doszło do wypadku. 
 
Pan Marek Dumka: 
-zrobimy to z pewnością; 
 
Pani Halina Bronka: 
-byłam na spotkaniu Uniwersytetu III Wieku z całego województwa. U nas 
przydałaby się u nas osoba, która  zajęłaby  się aktywizacją osób  starszych; 
 
Pan Jarosław Bonus: 
-będą przeprowadzane kontrole na  plaży. Jakie będą konsekwencje w stosunku do 
spożywających alkohol na plaży; 
 
Pan Marek Dumka 
-przy spożywaniu alkoholu będziemy razem  ze Strażą  Miejską  stosować mandaty. 
 
Pan Andrzej Moszczyński: 
-jak szybko możecie państwo reagować? 
 
Pan Marek Dumka: 
-jest różnie ale średni czas to około 20 minut. 
 
Do punktu 10. 
Pan Zbigniew Cipior przedstawił informację, która stanowi załącznik do protokółu. 
 
Pan Kozon zadał Panu Zbigniewowi Cipior następujące  pytania: 
 
1.Panie komendancie czy jest  Pan w  stanie udokumentować  ilość 187 patroli 
zmotoryzowanych na terenie całej gminy, gdzie i w jakich sprawach Straż pod Pana 
nadzorem wykonywała. 



 
2.Kto Pana nadzoruje i potwierdza Pańską działalność i na jakich odbywa się 
dokumentach. 
 
3.Kto potwierdza patrole Straży Miejskiej, których Pan stwierdza 42. 
 
4.Czy jest możliwe  do sprawdzenia wylegitymowanie 107 osób gdzie i na jakim 
dokumencie jest to odnotowane. 
 
5.Panie Komendancie w świetle ujawnionych wykroczeń 101 moim zdaniem 
wstawił Pan lipę bo w moich  obliczeniach na podstawie  pańskiego sprawozdania 
nie zgadza mi się i jest tylko 95. 
 
6.Panie Komendancie w punkcie 2 – wykroczenia przeciwko bezpieczeństwu osób i 
mienia wykryto 19, z tego tytułu udzielono 11 pouczeń i nałożono 8 mandatów 
karnych i 1 skierowano wniosek o ukaranie do Sądu nie zgadza  mi się  pański 
rachunek jest 20. 
 
7.Odnośnie interwencji 155 razy. W związku z naruszeniem o wychowaniu w 
trzeźwości przeprowadzono 14 interwencji + interweniowano w sprawie psów 
bezpańskich 83 razy + 1 zwierzę zabite na drogach gminy do utylizacji + 1 ptak do  
Bukwałdu. 14 + 83 + 1 + 1 = 99  - 155  =  66 brak z rachunku, który Pan przedstawił 
i informuje Radę jest fikcją. 
 
8.Odnośnie skontrolowanych posesji i  realizacji postanowień  ustawy o utrzymaniu 
czystości i porządku w gminach ogółem było 97. Doliczyłem się w Pańskim 
sprawozdaniu 24 kontroli obiektów i urządzeń użyteczności publicznej: 97– 24 = 73 
brakuje (totalna lipa). 
 
9.Czy  dostarczanie korespondencji i obwieszczeń jest sprawą nie przekraczającą 
uprawnień Straży Miejskiej. Stwierdza Pan, ze jest w strukturze Urzędu Miejskiego i 
dostarczał Pan korespondencję i obwieszczenia, ile razy wyręczał  Pan listonosza. 
Czy ma  Pan to w zakresie  obowiązków. 
 
10.Jednym z podstawowych zagadnień realizacji zadań i pracy Straży Miejskiej  w 
2015r będzie przeprowadzenie   kontroli gospodarstw i posesji na terenie  całej 
gminy pod względem gromadzenia  nieczystości ciekłych, szczelności zbiorników 
na ich gromadzenie oraz dokumentacji potwierdzającej odbiór przez 
koncesjonowane firmy działające na terenie gminy Barczewo. Kontrolowanie 
wywiązywania się z obowiązku wypełniania deklaracji o wysokości opłaty za 
gospodarowanie odpadami komunalnymi przez mieszkańców gminy. 
 
11.Dodatkowo w okresie letnim prowadzone będą patrole na terenach uznawanych 
za rekreacyjne i zwyczajowo  uczęszczanych przez m.in. dzieci i młodzież, np.plaże 
w m. Ramsowo, Zalesie, Krupoliny – dlaczego nie ma Dłużka? 
 
11a.Czy Straż Miejska realizując zadania w zakresie kontroli gospodarstw i posesji 
na terenie całej Gminy ma wykonywać samodzielnie bez udziału żadnej stałej 



Komisji Rady Miejskiej  (stosując wolną amerykankę). 
 
12.Panie Komendancie dlaczego Pan i pański współpracownik nie wystawiacie 
mandatów karnych za nieporządek na drogach gminnych, powiatowych (dotyczy 
dziur, poboczy stwarzających zagrożenie  życia dla   użytkowników tych dróg , dla 
osób  odpowiedzialnych za ten zły stan. 
 
Pan Zbigniew Cipior na zapytania odpowiedział, że wszystko jest 
udokumentowane i możliwe do sprawdzenia. Wszystkie  dokonywane czynności  
zapisane są w  
notatniku służbowym  i w książce  interwencyjnej. 
Na zapytanie o dostarczanie korespondencji Pan Cipior odpowiedział, że  są to 
zadania dodatkowe. 
 
Pan Kazimierz Kozon: 
-dlaczego Pan i pański współpracownik  nie wystawiacie mandatów za nieporządek 
na drogach? 
 
Pan Lech Nitkowski: 
-ja na miejscu komendanta Straży Miejskiej nie odpowiedziałbym na żadne z 
zadanych przez Pana pytań. Czym się Straż Miejska Panu  naraziła, że Pan 
publicznie zadaje pytania tego typu? 
 
Pani Halina Bronka: 
-w ostatnim czasie Straż Miejska zwiększyła swoje kontrole, szczególnie na 
terenach wiejskich, szczególnie jeśli chodzi o wywozy nieczystości płynnych. 
Mieszkańcy skarżyli się, że Straż Miejska żąda okazania dokumentów 
świadczących o tym, że nieczystości płynne są wywożone. Proszę mi powiedzieć 
jakie przepisy to regulują. 
 
Pan Zbigniew Cipior: 
-ustawa o utrzymaniu czystości oraz regulamin utrzymania czystości mówią o tym,  
że  mieszkaniec powinien mieć  potwierdzenie wywozu nieczystości płynnych. 
 
Do punktu11. 
 
Pan Adam Jędraszek przedstawił informacje przygotowaną przez Centrum Kultury 
i Promocji Gminy. Informacja stanowi załącznik do protokółu. 
 
Do punktu 12. 
 
Informację o planowanych, w okresie wakacji remontach w szkołach i 
przedszkolach oraz informację o organizowanych zajęciach w placówkach 
oświatowych w okresie wakacyjnym przedstawiła Pani Hanna Chyżyńska . 
 
Informacje stanowią załączniki do protokółu. 
 
Pan Jarosław Bonus: 



-czy przy remoncie dachu i wymianie parkietu w sali gimnastycznej będzie również 
malowanie hali? 
 
Pani Hanna Chyżyńska: 
-malowanie ścian nie jest przewidziane , ponieważ będzie jeszcze  trwała wymiana 
instalacji elektrycznej. 
 
Pan Kazimierz Kozon: 
-z Ramsowa dochodzą nas wiadomości, że  trwa podbieranie  uczniów z 
Kierzbunia? 
 
Pani Chyżyńska: 
-niestety duże autokary nie wjadą do Kierzbunia. Gdyby był inny stan drogi to 
oczywiście byłoby to możliwe. Poza tym rodzic może  umieścić dziecko w jakiej 
chce placówce; 
 
Pan Kazimierz Kozon: 
-dziełanie świetlicy do godziny 17.00 
 
Pani Chyżyńska: 
-w Bartołtach przewidziane jest zabezpieczenie opieki dziennej  na 8 godzin. 
Natomiast złożyłam wniosek do Pani Łukowskiej o to aby świetlica wiejska działała 
w tym czasie jak nie będzie działała świetlica wiejska. Pani Łukowska wyraziła na 
to zgodę. 
 
Pan Andrzej Maciejewski: 
-wracając do dowozu dzieci z Kierzbunia  to może dodać 2 busy; 
 
Pani Chyżyńska: 
-jest to możliwe ale  nie jest ekonomiczne; 
 
Pan Maciejewski: 
-na dzieciach nie należy oszczędzać; 
 
Pani Chyżyńska: 
-może  należy to rozważyć; 
 
 
Do punktu 13 
Informacje  o stanie gotowości gospodarstw agroturystycznych do sezonu 
urlopowego/wakacyjnego przedstawiła Pani Iwona Nobert-Ćwiek. 
Informacja stanowi załącznik do protokółu. 
 
Pan Bartosz Idzikowski przedstawił informację w sprawie przygotowania do 
otwarcia kąpieliska w Zalesiu. 
Pan Bartosz powiedział m.innymi: 
-sezon  będzie trwał od 20 czerwca do 30 sierpnia. Wyciągnięto z jeziora 63 sztuki 
palów. Podpisana została umowa na wynajem 2 sztuk  toalet  przenośnych  wraz z 



obsługą. Plaża  została wpisana jako miejsce do kąpieli. Zatrudnić musimy 2 
ratowników. Był z tym kłopot, ale w chwili obecnej jest to już pod kontrolą. 
Zaproponowaliśmy stawki konkurencyjne dla Olsztyna. 
Badana była również jakość wody w jeziorze. Do tej pory na zagospodarowanie 
plaży przeznaczyliśmy  około 8 tysięcy zł. Na plaży zamontowane będą dwie 
kamery. 
 
Pani Halina Bronka: 
-kiedy będzie opracowany regulamin korzystania z plaży miejskiej? Proszę o 
uwzględnienie tematu rozbijania namiotu oraz  rozpalania ognisk, w tym 
integracyjnych. 
 
Pan Bartosz Idzikowski: 
regulamin kąpieli udostępniony będzie 20 czerwca 2015r 
 
Pani Halina  Bronka: 
-ja pytam o regulamin korzystania z plaży ; 
 
Pan Bartosz Idzikowski: 
-to jest ujęte w regulaminie kąpieli; 
 
Pan Jarosław Bonus: 
-jak wygląda sprawa z parkingiem i drobną gastronomią; 
 
Pan Idzikowski: 
-w sprawie małej gastronomii trwają rozmowy  biznesowe. Będzie to ustawione 
przed  plażą. Parking będzie oznakowany. 
 
Pan Adam Dowgiałło: 
-czy możliwe jest zdjęcie kilku metrów darni plaży i wysypanie tego miejsca 
żwirem? 
 
Pan Dariusz Jasiński: 
-przyjrzymy się temu. 
 
Do punktu 14. 
Wyjaśnienia  w sprawie Strategii Rozwoju Gminy Barczewo na lata 2015-2025 
przedstawiła Pani Iwona Nobert-Ćwiek. 
 
Pan Kazimierz Kozon: 
-rozpatrywałem ten temat bardzo dokładnie. 
24 kwietnia 2014r  odbyło się spotkanie  gdzie zgłosiłem  poprawki do Studium. Czy  
zostały one naniesione? Brak informacji na temat utylizacji azbestu. Po 
uzupełnieniu  tego miałem zwołać Komisję i wydać opinię. Jest Syudium  
uwarunkowań – są pewne nieścisłości. Nie jest ujęty np. temat pozyskiwania enegii 
elektrycznej ze śmieciowiska w Łęgajnach. Czy za opracowanie tej strategii już 
zapłacono? 
Pani Iwona Ćwiek: 



-Strategia była opracowana w miesiącu grudniu. Jest protokół. 
 
Pan Kazimierz Kozon: 
-nie ma możliwości naniesienia takich poprawek bo firma może nam powiedzieć 
żebyśmy za to zapłacili. 
 
Pani Iwona Nobert-Ćwiek: 
-jest to dokument otwarty. Strategia jest dokumentem wizjonerskim, określającym 
wizję  rozwoju w przyszłości. Jej autorem jest pan  Maciej Felski. 
 
Pan Andrzej Maciejewski: 
-jest  jeden słaby  punkt – kwestia efektywności działań władz; 
Drugi słaby punkt to jest to niski wskaźnik pozyskiwania  środków zewnętrznych. 
Mówi to, że  musimy jednak stworzyć zespół, który będzie  pozyskiwał środki. Aby 
gmina się rozwijała, promowała, musimy pozyskiwać inwestorów itp. Powinniśmy 
dużo inwestować w turystykę. Powinniśmy  nawiązać w tym kierunku współpracę z 
sąsiednimi gminami, np. z Biskupcem. My te własne pieniądze przejadamy a na 
inwestycje już nie starcza środków. Nasz Gmina musi być miejscem odpoczynku 
dla naszych ludzi. Musimy stawiać na rozwój Cittaslow. Koniecznie musimy 
poprawić infrastrukturę drogową, kanalizacyjną , internet szerokopasmowy, itp. 
Urząd powinien wprowadzić  odpowiednie standardy obsługi interesantów. Należy 
wziąć pod uwagę każdy zapis strategii. Osobiście uważam, że jest to bardzo  
dokument ale jak najszybciej musimy go wdrożyć. 
 
Pan Lech Jan Nitkowski: 
-u nas każdy  inwestor nie wyjdzie bez otrzymania wszelkich informacji 
dotyczących tego co, jak i gdzie można pobudować, postawić. Podobnie jest z 
obsługą interesantów. Te trzy pokoje już dawno zostały zaprojektowane pod to aby 
przyciągnąć turystów. 
Bardzo często spotykamy się z podziękowaniami za pracę Urzędu.  
Ta Strategia  opracowana jest w taki sposób, że pozwala nam dużo zrobić a wizje 
mamy. 
 
Pan Andrzej Maciejewski: 
-uważam, że Strategia nie jest tylko i wyłącznie dokumentem wizjonerskim ale 
dokumentem, który powstał na konkretnych  danych i faktach. 
 
Pan Andrzej Moszczyński: 
-również uważam, że jest to dokument oparty na konkretnych danych i faktach i nie 
ma co się obrażać na jednego czy drugiego radnego. Burmistrz musi słuchać głosu 
radnych, sołtysów, przedsiębiorców. Wszystkie gminy wokół Olsztyna stawiają na 
małą i średnią przedsiębiorczość. Patrząc na naszą  gminę widzę że również 
u nas są przedsiębiorcy odważni i w tym kierunku gmina powinna iść. Ale również 
w naszej gminie parę zakładów upadło a do tego przyczyniła się gmina. Uważam 
również, że Olsztyn nie jest kołem napędzającym a wręcz przeciwnie jest 
hamulcowym – przykładem jest nasza kanalizacja gdzie Olsztyn podnosi nam ceny 
a my musimy płacić – i tu musimy działać. Kolejna sprawa to komunikacja z 
Olsztynem. Dla mnie przyszłościową nadzieją  dla Barczewa jest tramwaj. Kolejną 



sprawą jest oświata. Olsztyn podbiera nam dzieci gimnazjalne. Zabierane są nam 
punkty w projektach. Również do tej pory mieliśmy większy podatek od środków 
transportu niż Olsztyn. Mamy wejść w aglomerację z Olsztynem. Trochę wątpię w 
to, że Olsztyn zechce z nami współpracować tak aby nam było dobrze. Myślałem, 
że nasz Urząd wejdzie w ISO , aby człowiek który przychodzi i potrzebuje pomocy 
był obsłużony profesjonalnie. W Hagen w Niemczech w jednym pokoju 2 osoby 
obsługują wszystkich interesantów kompleksowo. U nas często musimy chodzić od 
jednego do drugiego pokoju i jeszcze  nie jest się obsłużonym. 
Ja nie mówię, że pracownicy źle pracują. Może trzeba pomyśleć o innych 
sposobach. 
 
Pan Lech Jan Nitkowski: 
-nie jest prawdą, że Olsztyn odbiera nam środki. Nie kwalifikujemy się do 
otrzymania  pewnych środków, ponieważ Barczewo ma powyżej 5 tysięcy 
mieszkańców. Jeśli ktoś ma jakieś pretensje  do pracy urzędników to proszę mnie o 
tym powiadomić. 
 
Pan Andrzej Maciejewski: 
-tu nie chodzi o pracę urzędników ale o to aby interesant nie chodził od pokoju do 
pokoju ale aby pokój przyszedł do niego. 
 
Pan Rafał Surmański: 
-Zespół Szkół, który powstał jest elementem  realizacji Strategii. Jestem za tym aby 
mieszkańcy korzystali z naszej barczewskiej edukacji, która jest bardzo dobra. 
Mam zapewnienie, że w przyszłym roku powstanie u nas w przedszkolu grupa  
żłobkowa i to jest dalszy etap realizacji Strategii i jest to pomoc kobietom. 
Place zabaw itp. - tu  musimy mocno przycisnąć. Te sprawy będą na bieżąco 
realizowane. 
 
Pan Kazimierz Kozon: 
-spotkałem  się z opinią, że nie tak ładnie załatwiani są interesanci. Znamy we 
trójkę z panem Jasińskim i panem Zdziarstkiem temat. 
 
Pani Anna Wojszel: 
-mnie się bardzo podoba, ze turystyka w naszej gminie tak dobrze się rozwija. 
Często dzwonią do mnie znajomi z prośbą o wskazanie miejsca gdzie mogą się 
zatrzymać w naszej gminie. Należy jednak popracować nad poprawą dróg. 
 
Pani Halina Bronka: 
-Pan Felski zapomniał dodać, że w Gminie Barczewo mieszkają  przyjaźni ludzie  a 
jest to bardzo ważne. Z radością powinnam stwierdzić, że nasze gospodarstwa 
agroturystyczne działają świetnie bez pomocy gminy. Przedsiębiorcy potrafią  
zdobywać i wykorzystywać środki  zewnętrzne. 
Ze smutkiem muszę jednak stwierdzić, że słabych stron mamy więcej niż tych 
mocnych. Otrzymujemy certyfikaty ale te dokumenty zaprzeczają ich treści. 
Wymianę  mamy tylko jedną  - z Gminą Hagen z Niemiec, w przeciwieństwie do 
innych samorządów, które tych wymian mają wiele. Inne samorządy mają również 
więcej pieniędzy z projektów. Środki te pochodzą z różnych źródeł. 



Bardzo proszę abyśmy się rozejrzeli i pozbierali doświadczenia z okolicznych gmin 
(Biskupiec, Giżycko, Ostróda, Kętrzyn, Olsztynek). Moglibyśmy zorganizować takie 
spotkanie i skorzystać z  ich doświadczeń. Skorzystałabym z tego szybko, jeszcze 
przed składaniem wniosków do budżetu. 
 
Pan Lech Jan Nitkowski: 
-czekam żeby Pani  do mnie przyszła i żeby Pani zechciała działać. Firmy  same 
ot tak sobie nie działają. To motorem napędowym była nasza Gmina  w kwestii 
powołania  Stowarzyszenia „Południowa Warmia”. Bądźmy obiektywni. 
 
Pan Andrzej Moszczyński: 
-proszę tego nie odbierać do siebie. 
 
Pan Andrzej Maciejewski: 
-Strategia  opracowana została w porównaniu z 12 gminami. Barczewo  jest na  
6 miejscu. 
 
Pan Andrzej Moszczyński: 
-Strategia jest bardzo dobra i możemy zagłosować na  „tak”. 
 
Pan Bogdan Caruk – opinia Komisji Do Spraw Gospodarczych i Mieszkaniowych 
jest pozytywna. 
 
Pan Kazimierz Kozon -opinia Komisji Rolnictwa i Ochrony Środowiska jest 
pozytywna. 
 
Pan Andrzej Moszczyński – opinia Komisji  Regulaminowej jest pozytywna. 
 
Rada Miejska  j e d n o g ł o ś n i e (15)  podjęła: 
 
                                       U  C  H  W  A  Ł  Ę   nr  XI(78)15 
w sprawie  przyjęcia Strategii Rozwoju Gminy Barczewo na lata 2015-2025. 
 
Do punktu 15. 
 
Zmianę  Gminnego Programu Profilaktyki i Rozwiązywania Problemów 
Alkoholowych na 2015 rok przedstawił Pan Bogdan Caruk. 
 
Pan Kazimierz Kozon: 
-co Komisja zrobiła w sprawie  kolarki z Bartołt Wielkich? 
 
Pan Bogdan Caruk: 
-aby pomóc musi  być wniosek wówczas  możemy pomóc. Jesteśmy otwarci. 
 
Pan Jarosław Bonus: 
-Komisja nie jest od finansowania , sponsorowania rozwoju sportu ale aby 
rozwiązywać  problemy. Zainteresowana osoba lub Klub może złożyć wniosek. 
 



Pan Jarosław Bonus: 
-gmina może wspomóc a nie sponsorować. 
 
Pani Halina Bronka: 
-GKRPA może wspomóc jak zaistnieje problem. Z pewnością nie zakupi sprzętu dla   
indywidualnej osoby. Trzeba się zwracać do sponsorów. 
 
Pan Rafał Surmański – opinia Komisji Oświaty.................. jest pozytywna. 
Pani Krystyna Mańkowska – opinia Komisji Finansów Publicznych jest 
pozytywna. 
Pan Andrzej Moszczyński – Komisja Regulaminowa pozytywnie opiniuje uchwałę. 
 
Rada Miejska  j e d n o g ł o ś n i e (15) podjęła: 
 
                                            U  C  H  W  A  Ł  Ę  nr  XI(79)15 
w sprawie  zmiany Gminnego Programu Profilaktyki i Rozwiązywania Problemów 
Alkoholowych na 2015 rok. 
 
Do punktu 16. 
Wyjaśnienia do projektu uchwały przedstawiła Pan Krzysztof Zdziarstek– kierownik 
Wydz.BIOŚ w Urzędzie Miejskim w Barczewie. 
 
Pan Kazimierz Kozon: 
-czy to może dotyczyć boiska w Lesznie? 
 
Pan Lech Nitkowski: 
-dotyczy to dróg wewnętrznych. Boisko nie  jest  drogą. 
 
Pan Jarosław Bonus: 
-nie ma zapisu dotyczącego  urządzeń telekomunikacyjnych. 
 
Pan Krzysztof Zdziarstek: 
-mieści się to w zapisie „innych”. 
 
Pan Dariusz Jasiński: 
-wszystko zostało dograne z przedsiębiorcą na spotkaniu. 
 
Pan Andrzej Maciejewski: 
-nie będę wnioskował o zmianę zapisów §8 – ustalenie wysokości czynszu - 
zapisane jest, że ustali to Burmistrz Zarządzeniem. W ustawie  o samorządzie 
gminnym te sprawy dopuszczone są Radzie. Nie upieram się ale uważam, że jest 
to kompetencja  Rady. 
 
Pan Bogdan Caruk – opinia Komisji Gospodarczej jest pozytywna. 
 
Pan Andrzej Moszczyński – ze względu na uwagi dotyczące zapisów § 8 tej  
uchwały członkowie Komisji Regulaminowej  zajmą stanowisko w czasie 
głosowania nad uchwałą. 



 
Na sali obecnych  jest 15 radnych. 
 
Radni  14  głosami „za” przy  1 głosie ”wstrzymującym”  podjęli: 
 
 
                                        U  C  H  W  A  Ł  Ę  nr  XI(80)15 
w sprawie zasad obciążania, wydzierżawiania oraz ustanawiania służebności 
przesyłu nieruchomości gruntowych stanowiących drogi wewnętrzne będące 
własnością Gminy Barczewo. 
 
Do punktu 17. 
Wyjaśnienia do projektu uchwały przedstawił Pan Dariusz Jasiński – Zastępca 
Burmistrza. 
 
Pan Kazimierz Kozon: 
-według mnie stawki są za niskie. 
 
Pan Bogdan Caruk – opinia Komisji jest pozytywna. 
 
Pani Krystyna Mańkowska – opinia Komisji Finansów Publicznych jest 
pozytywna. 
 
Pan Andrzej Moszczyński – opinia Komisji Regulaminowej jest pozytywna. 
 
Na sali obecnych jest 15 radnych. 
 
Rada 14 głosami „za” przy 1 głosie „przeciwnym”  podjęła: 
 
                                         U  C  H  W  A  Ł  Ę  nr XI(81)15 
w sprawie zmiany  uchwały nr VII(51)15 Rady Miejskiej w Barczewie z dnia  
24 marca 2015r w sprawie wysokości stawki opłat za zajęcie pasa drogowego. 
 
Do punktu 18 i 19. 
 
Zmiana WPF. 
 
Wyjaśnienia przedstawiła  Pani Dorota Kondratowicz. 
 
Pan Kazimierz Kozon: 
-ratowanie pomnika z 2014r w Jedzbarku. Dziś od  Pana Sztera usłyszałem, że  
środków na ten cel nie uzyskamy, możemy  tylko o to zwrócić do  Burmistrza 
Barczewa. 
 
Pan Andrzej Maciejewski: 
-proszę napisać wniosek do Burmistrza i wówczas w zmianie budżetu lub w 
budżecie na przyszły rok będzie to wprowadzone. Oczywiście należy to uzgodnić z 
konserwatorem zabytków. 



-do zmiany budżetu: uważam, że n ie została ona odpowiednio zrobiona. Brak jest 
zapisu o przeznaczeniu środków na zakup kosiarki i na zasilanie w  wodę boisk. 
Całą zmianę pożera nam remont poddasza w szkole w Łęgajnach. 
Uważałem, że na ten cel wystarczy te 150 tysięcy zł. Okazuje się, że trzeba jeszcze 
dołożyć 221 tysięcy zł. Skąd się wzięły te szacunki? Jest to stawianie nas  pod 
ścianą. Do rozpoczęcia roku szkolnego zostało trzy miesiące. 
Jest to ogromna kwota. Chciałbym aby w przyszłości było to oparte na rzeczowej 
analizie. 
 
Pan Lech Nitkowski: 
-oszacowanie na 150 tysięcy wykonali  budowlańcy. Niestety w momencie wejścia 
konserwatora zabytków i strażaków okazało się ,że tak wzrosną koszty. 
 
Pan Andrzej Maciejewski: 
-konserwator zabytków i strażacy istnieli wcześniej. Mnie chodzi o to w jaki sposób 
środki  wprowadzane są do budżetu. Należało to wcześniej odpowiednio 
oszacować. Tu nie chodzi o  wskaźniki. Tu należy planować. Stawiani jesteśmy 
przed faktem dokonanym. 
 
Pani Halina Bronka: 
-przychylam się do wszystkich uwag tu przedstawianych. Gdybyśmy wiedzieli 
wcześniej o  tej wielkiej kwocie to można by było na potrzeby tej szkoły wystąpić o 
środki zewnętrzne. Można by było wówczas postawić halę sportową a nad nią 
pobudować 2  - 3 sale dla dzieci. W przyszłym roku usłyszymy od radnego, że 
potrzebne są środki na poprawę warunków do nauki dla dzieci w szkole w 
Łęgajnach. 
 
Pan Andrzej Maciejewski: 
-czy prawdą jest, że został opracowany projekt rozbudowy szkoły w Łęgajnach za  
ponad 200 tysięcy zł? 
 
Pan Andrzej Moszczyński: 
-funkcjonował program rozwoju oświaty jeszcze za  czasów kiedy zastępcą 
burmistrza był Pan Szter. Wówczas przyjrzeliśmy się Łęgajnom i podjęliśmy 
decyzję, że dobudujemy do tej szkoły przybudówkę. Projekt sporządzono i nikt się 
wówczas nie spodziewał, że konserwator zażąda dobudowy w takim samym stylu  
jak budynek szkolny. To by kosztowało aż 16 milionów zł i okazało się wówczas, że 
nie wydolimy finansowo. Poszliśmy  więc w kierunku unowocześnienia przedszkola. 
Włożyliśmy też sporo środków w Barczewko. Gdybyśmy dziś nie znaleźli pieniędzy 
na Łęgajny to by było źle. Myślę, że i tak na 1 września ten remont nie będzie 
zakończony. Tu należy bardzo podziękować za szybką reakcję, za znalezienie 
pieniędzy. Tu nic się nie stanie jeżeli zrobimy dach, ponieważ on i tak cieknie. 
 
Pan Andrzej Maciejewski: 
-mnie o to chodzi, że to jest planowane na ostatnią chwilę. 
 
Pan Bogdan Caruk: 
-czuję niedosyt za  rozwiązanie tego problemu. Co do słuszności – nie ma 



wątpliwości ale nie jestem usatysfakcjonowany tą formą. 
 
Pan Rafał Surmański: 
-zostały przeniesione pieniądze (20 tysięcy zł) z przedszkola z Barczewa. Proszę  
aby one  wróciły na przedszkole. 
 
Pani Krystyna Mańkowska: 
-opinia Komisji Finansów Publicznych  jest pozytywna; 
 
Pan Andrzej Moszczyński: 
-opinia Komisji Regulaminowej jest pozytywna. 
 
Za sali obecnych jest 15 radnych. 
 
Radni 14 głosami „za”, przy 1 głosie „przeciwnym” podjęli: 
 
                                U   C   H   W   A   Ł  Ę  nr  XI(82)15 
w sprawie  zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Barczewo na lata 
                  2015-2024. 
 
Zmiana budżetu: 
 
Pani Krystyna Mańkowska: 
-opinia Komisji Finansów Publicznych jest  pozytywna. 
 
Pan Andrzej Moszczyński: 
-opinia Komisji Regulaminowej jest pozytywna. 
 
Na sali obecnych jest 15 radnych. 
 
Radni 14 głosami „za”, przy 1 głosie „przeciwnym” podjęli: 
 
                                      U  C  H  W  A  Ł  Ę   nr  XI(83)15 
w sprawie  zmiany budżetu na 2015r. 
 
Do punktu 20. 
 
Projekt uchwały w sprawie diet dla sołtysów. 
 
Pani Ryszarda Buga – sekretarz Miasta: 
-radca prawny wypowiedział się w ten sposób, że jeżeli jest wola Rady to możemy 
spróbować  podjąć uchwałę w takiej formie. Uchwała ta obowiązywała będzie  
jednak  od 1 sierpnia 2015r, a w tym czasie  wypowie się nadzór. 
 
Pan Andrzej Moszczyński: 
-opinia Komisji Regulaminowej jest pozytywna. 
 
Na sali obecnych jest 15 radnych. 



 
Radni  j e d n o g ł o ś n i e  podjęli: 
 
                                        U  C  H  W  A  Ł  Ę  nr  XI(84)15 
 
w  sprawie zmiany uchwały nr VII(43)15 Rady Miejskiej w Barczewie z 24  marca 
2015r w sprawie ustalenia diet dla Sołtysów i Przewodniczących Rad Osiedlowych. 
 
Pani Balbina Buras podziękowała radnym w imieniu  sołtysów za podjęta decyzję. 
 
 
Do punktu 21. 
 
Pan Andrzej Maciejewski: 
-XIV Festiwal im.Feliksa Nowowiejskiego  był wspaniale przygotowany przez 
Stowarzyszenie Inicjatyw Obywatelskich. Proszę przyjąć szczególne  
podziękowania; 
-w dniach od  5 do 7  czerwca odbyły się  Ogólnopolskie Mistrzostwa w 
Ratownictwie. Chciałem bardzo podziękować za organizację tych mistrzostw . Była 
to też ogromna promocja. Powinniśmy im szczególnie pomagać; 
-13 czerwca 2015r odbyły się IV Barczewskie Łosiery. Było to bardzo duże 
wydarzenie . Składam podziękowanie dla organizatorów, dla Pani Haliny Bronka, 
dla o.Dawida; 
-podczas kampanii wyborczej mówiliśmy o kwestii  możliwości utworzenia budżetu 
obywatelskiego, aby mieszkańcy mieli możliwość współdecydowania o swoich 
sprawach. 
Chciałbym zorganizować pierwsze spotkanie poświęcone tej kwestii abyśmy mogli 
z tym ruszyć i powołać Komitet. Spotkanie takie  odbędzie się 23 czerwca 2015r 
o godzinie 18.00 w budynku Ochotniczej Straży Pożarnej w Barczewie. 
Przygotowałem ogłoszenia o tym spotkaniu. 
-mam zapytanie do Pana Burmistrza: 
czy Pan wie do czyich obowiązków należy kierowanie pracą Rady. Proszę Pana 
Burmistrza aby  mnie nie wyręczał w moich obowiązkach. Proszę aby Pan nie 
delegował Komisji na wyjazdy tylko zwracał się  do mnie w takiej sprawie. 
Proszę nie ingerować w pisma kierowane do mnie i do Rady. Ja  to zadekretuję. 
 
Pan Lech Nitkowski: 
-ja nie chciałbym aby o takich sprawach słyszało całe Barczewo. To dobrze nie 
wróży. Ja idę w tym kierunku aby ta współpraca  dobrze się układała. 
 
Pan Bogusław Matłoka: 
-jest to sprawa między Panami i uważam, że to nie powinno być poruszane 
publicznie. 
 
Pan Lech Nitkowski: 
-prośba do Przewodniczącego Rady w drugą stronę aby mnie informowano o 
posiedzeniach Komisji, może chciałbym w nich uczestniczyć. 
Pani Alina Jakończuk: 



-prośba o przeprowadzenie odszczurzania w całym mieście. 
 
Pan Nitkowski: 
-my możemy to robić we wszystkich miejscach publicznych. W piwnicach natomiast 
mogą to robić właściciele budynków. 
 
Pani Halina Bronka: 
-chciałam przyłączyć się do gratulacji dla  SIO i Joanitów  i prośba  aby środki dla  
nich przyznawane były na  2 – 3 lata i aby oni nie musieli każdego roku wnioskować  
o środki na wykonywanie swoich zadań. 
Prośba aby w nowym wydziale znalazły się sprawy osób starszych. 
 
Pan Adam Dowgiałło: 
-chciałbym podziękować za udzieloną pomoc sołtysom, dyrektorom szkół, 
proboszczowi parafii Św. Anny; 
Chciałbym  poinformować, że otrzymamy od Niemców za trzy lata dwa wozy 
strażackie o małym przebiegu. Prawdopodobnie przeznaczone zostaną na nasze 
wsie. Niestety remizy na wsiach są małe i samochody te mogą się nie zmieścić, ale 
nowy wydział będzie miał trzy lata czasu na pozyskanie środków, w ramach których 
można będzie te remizy rozbudować. 
 
Pan Kazimierz Kozon: 
-sprawa opodatkowania i czipowania psów. 
 
Pan Dariusz Jasiński: 
-w Sejmie  wchodzi propozycja w tej sprawie. Dobrze by było zrobić wspólną 
Komisję do Spraw Gospodarczych i Rolną i rozpocząć dyskusję w tym kierunku. 
 
Mieszkanka Nikielkowa – Pani Górska: 
-czy jest prowadzony z Urzędu nadzór nad kwestią budowy przez ALDES-ę 
4 km dróg w Nikielkowie? 
-czy jest brana pod uwagę możliwość nie pobudowania przez ALDES-ę tych  
dróg i czy w takim przypadku Gmina dołoży do odszkodowań aby te drogi 
pobudować; 
-czy czynione są prace zmierzające do remontu wiaduktu w Nikielkowie? 
-na jakim etapie jest kwestia  budowy drogi Nikielkowo-Wójtowo? 
Czy są na ten cel środki? 
Pan Dariusz Jasiński: 
-porozumienie z ALDES-ą obowiązuje. W harmonogramie I etap rozpoczecia tego 
procesu to 31 lipca 2015r. Dopiero wówczas możemy o tym mówić. 
Jeżeli chodzi o odszkodowanie – to nie zawsze można je wyegzekwować. Dopóki 
nie ma projektu  trudno jest mówić o kosztach. Pilnujemy tego. 
 
Pan Andrzej Maciejewski: 
-odszkodowanie nie zamyka drogi egzekwowania przez Gminę budowy dróg. 
Pan Dariusz Jasiński: 
-jeżeli chodzi o remont wiaduktu – to na dzień dzisiejszy zarezerwowane mamy  
40 tysięcy zł na wykonanie ekspertyzy tego obiektu. Będziemy próbowali aby 



wspomógł nas Wojewoda, Marszałek. Nośność wiaduktu to ok.6 ton; 
-budowa drogi Nikielkowo-Wójtowo – jest to zadanie I kategorii w ZIT-ach. 
Droga jest zakwalifikowana do budowy. Jeśli będą środki to ruszamy. Zadanie to 
wpisane jest w Wieloletnią Prognozę. 
 
Pan Edward Reski – mieszkaniec Barczewa: 
prowadzę  mikro działalność gospodarczą. Proszę Pana Przewodniczącego o 
odpowiedź  na piśmie na moje zapytania. Od 5 lat prowadzę działalność i mam 
przyjemność być konkurentem dla waszego zakładu budżetowego – Zakładu 
Budynków Komunalnych. Zakład ten jest pod waszą opieką. Spotykałem się 
dwukrotnie w tej sprawie z  panem  burmistrzem. Niestety nie  spotkałem się ze 
zrozumieniem. ZBK podejmuje zadania z podmiotem prywatnym. Kontrola NIK 
wykazała w tym względzie wiele nieprawidłowości. Wiem, że do Statutu ZBK ma 
być naniesiony zapis , który uprawniał będzie zakład do działania  na rzecz 
podmiotów prywatnych: 
 
-kiedy  wasz Zakład Budynków Komunalnych zaprzestanie  działalności 
konkurencyjnej na rynku? 
 
-kiedy wasz Zakład Budynków Komunalnych  odstąpi od umów zawartych z 
podmiotem prywatnym i kiedy zaprzestanie składania ofert na pozyskanie tych 
usług. Chodzi o działalność usługową na rzecz wspólnot. 
 
Pan Andrzej Maciejewski: 
-temat jest poruszany przez Komisję do Spraw Gospodarczych . Poproszą Pana  o 
spotkanie. Zostanie ustalone w jakim kierunku  to się będzie działo. 
 
Pan Bogdan Caruk: 
-nasza Komisja wydała  swoją opinię co do Statutu ZBK i jak to ma wyglądać. 
Uchwalenie Statutu leży w gestii Rady i to potem oceni Wojewoda. 
 
Pan Adam Dowgiałło: 
-w Strategii jest mowa o rozwoju mikro i makro przedsiębiorczości aby to było 
kołem napędowym w rozwoju naszej Gminy.Temat jest mi bliski. Proszę przy 
udzielaniu odpowiedzi zwrócić się do naszego radcy prawnego a nie radcy 
prawnego Zakładu Budynków Komunalnych . Jest to błędne koło. Każdy radca 
prawny broni swojego zakładu. 
 
Do punktu 22. 
Pan Andrzej Maciejewski: 
-w związku  z wyczerpaniem porządku obrad zamykam XI sesję Rady Miejskiej w  
Barczewie. Dziękuję Państwu za udział. 
Protokółowała: 
Barbara Kwapis                                         Przewodniczący Rady Miejskiej 
                                                                   Andrzej  Maciejewski 
 
 
 



 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 


